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P R O T O K Ó Ł  NR XXXV/17 

XXXV Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 8 września  2017 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XXXV sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 19 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  

4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Komendanta Powiatowego Policji w Żninie podinsp. Pana Artura Krajewskiego,  

6. Prezesa Zarządu Spółki WiK w Żninie Pana Jerzego Mączko, 
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7. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

8. Dyrektorów Szkół i Przedszkoli, 

9. Pozostałe osoby obecne na sali, 

10. Prasę lokalną, 

11. Radio Żnin. 

 

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXXV sesji Rady 

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Dodał, że pierwotny termin 

sesji został przełożony na wniosek Pana Burmistrza. Następnie poinformował, że wpłynął od 

Pana Burmistrza wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 6 tj. projektu uchwały w sprawie 

przeniesienia pomników Jana i Jędrzeja Śniadeckich w Żninie. W uzasadnieniu Pan Burmistrz 

wskazuje, że były podjęte wnioski z posiedzenia Komisji Rady w sprawie przeprowadzenia 

wizji lokalnej i ponowne przeanalizowanie usytuowania miejsc na pomniki.  

Jednocześnie Pan Burmistrz proponuje wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Żninie. Pan Burmistrz uzasadnia to w ten sposób, że zmiany w jednostce są 

spowodowane dużą ilością zadań nałożonych do realizacji przez ośrodek, wynikających z 

innych niż przewidzianych ustawą o pomocy społecznej.  

Wysoka Rado w dniu 8 sierpnia 2017 roku na moje ręce wpłynęła skarga na działalność 

Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie.  

Zgodnie z  art. 229 pkt 3 Kodeksu postępowania administracyjnego organem właściwym do 

rozpatrywania skarg dotyczących zadań lub działalności wójta (burmistrza lub prezydenta 

miasta) i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych jest rada gminy. 

Wobec tego przekazałem ww. skargę do Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żninie, celem 

jej oceny pod względem formalnym i merytorycznym oraz wypracowania stosownej opinii. 

Przedmiotem skargi według skarżącej jest możliwość przekroczenia kompetencji przez 

dyrektora ww. szkoły oraz możliwość dopuszczenia się wykroczenia w zakresie łamania praw 

pracowniczych nauczyciela – wychowawcy świetlicy. 
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Z uwagi na to, że Komisja Rewizyjna zakończyła prace w dniu 5 września br. składam wniosek 

do Wysokiej Rady o wprowadzenie projektu do porządku obrad. Proponuję ten pkt jako 26 

porządku obrad. 

Wysoka Rado z kolei w dniu 3 sierpnia 2017 r. wpłynęła skarga na działalność 

Burmistrza Żnina. Również  w tym przypadku skierowałem skargę według właściwości do  

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żninie, celem jej oceny pod względem formalnym 

i merytorycznym oraz wypracowania stosownej opinii.  

Przedmiotem skargi według skarżącego jest niezałatwienie przez Burmistrza Żnina 

w terminie złożonego wniosku. 

Z uwagi na to, że Komisja Rewizyjna zakończyła prace w dniu 5 września br. składam wniosek 

do Wysokiej Rady o wprowadzenie projektu do porządku obrad. 

Proponuję ten pkt jako 27 porządku obrad. 

Zapytał czy są pytania do porządku obrad. Pytań nie było, wobec tego przy braku sprzeciwu 

Rady poddał łącznie pod głosowanie propozycje Burmistrza oraz propozycje zmian 

zaproponowane przez siebie. 

  

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada przyjęła jednogłośnie zaproponowane zmiany do porządku obrad XXXV sesji 

Rady Miejskiej w Żninie. 

 

Porządek obrad po ww. zmianach  przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej. 

5. Interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Żninie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  nadania statutu Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego na nieruchomości położonej w Żninie.  

 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Żnin udziałów 

do „PUK” Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółka z o. o. w Żninie. 

 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 

w Wenecji. 

 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Żnin, położonej w Żninie.  

 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Żninie 

przy ul. Sienkiewicza.  

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin nieruchomości 

położonej w Żninie przy ul. Sienkiewicza. 

 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin części 

nieruchomości położonej w Dobrylewie. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości 

położonej w Żninie.  

 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w rejonie wsi Uścikowo i Ustaszewo dla terenu części działki nr 8/3 w miejscowości Uścikowo 

(teren RU). 

 19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym, przypadających Gminie Żnin oraz jej jednostkom podległym, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania podmiotów uprawnionych do udzielania tych ulg. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi Żnińskiemu pomocy 

finansowej z budżetu gminy Żnin na2017 rok. 

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 rok. 

 
22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Żnin na lata 2017-2030.  

 23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie emisji obligacji Gminy Żnin. 
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24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Żnin do partnerskiego 

projektu: „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz zabezpieczenia środków finansowych na lata 

2017 - 2021. 

 

25. Podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy rondu w Żninie. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły 

Podstawowej  nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Żnina. 

28. Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XV/145/2012 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 29 lutego 

2012 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadań własnych Gminy 

w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu. 

 29. Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich sesjach. 

30 Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

31. Zakończenie. 

 

 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXXIV sesja odbyła się w dniu 

30 czerwca 2017 r.  Protokół z tej sesji zawiera  40 stron i  30 załączników.  Z treścią protokołu 

zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym proponuję, 

aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu 

z XXXIV  sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę  podnieść rękę? 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół  z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Żninie. 
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AD PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Burmistrz Robert Luchowski  - przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 5 

do protokołu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - zapytał czy są pytania.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał na jakim 

etapie jest złożony wniosek dotyczący spółki WiK. Prosiłby o rozszerzenie informacji na ten 

temat.  

Burmistrz Robert Luchowski  - odpowiedział, że jesteśmy na etapie merytorycznej 

złożonego wniosku. W połowie września ma się ukazać ostateczna  decyzja co do  przyznania 

bądź nie przyznania spółce środków na realizację tego dużego zadania. Oczywiście jak tylko 

otrzymam informację, to zostaną Państwo powiadomieni.  

Radny Jerzy Krynicki- zapytał jak to się stało, że remonty w Przedszkolu Miejskim nr 1 w 

Żninie oraz w Szkole Podstawowej nr 5 w Żninie nie zakończyły się w sierpniu.  

Burmistrz Robert Luchowski  -  zwrócił uwagę, że jest to interpelacja i udzieli odpowiedzi 

we właściwym punkcie. 

Radny Piotr Horka – zapytał jaka była pomoc gminy Żnin dla poszkodowanych jeśli chodzi 

o wparcie w załatwianiu środków, które byłyby przez tych poszkodowanych 

wykorzystywane. Większość z tych ludzi nie ma ubezpieczonych budynków, zatem jaka 

będzie pomoc w zakresie pomocy rządowej z której mogliby Ci ludzie skorzystać. 

Burmistrz Robert Luchowski  - odpowiedział, że pomoc  dla poszkodowanych jest 

właściwie pomocą trójtorową. Pierwszy tor to jest to pomoc rządowa i ona obecnie płynie. 

Tutaj mówimy o pomocy min 6 tys. zł. i minimalnej  do 200 tys. zł. Każdy zakres finansowy 

jest obwarowany określonymi wymogami. Były natychmiast powołane komisje ds. 

szacowania szkód, ale dotyczyły one tylko budynków mieszkaniowych. Wizyty tych Komisji 

odbywały  się na postawie zgłoszeń do MOPS-u. To była pomoc do 6 tys. zł.  

Z inicjatywy Wojewody Kujawsko – Pomorskiego jest również pomoc materialna, która 

dotyczy materiałów budowlanych, bloczków betonowych. Jedna z firm z województwa 

Kujawsko – Pomorskiego przekazała materiał budowlany, który jest rozdysponowywany 

przez nas za pośrednictwem Starosty Żnińskiego w imieniu Wojewody.  

Kolejna pomoc rządowa, która jest zapowiadana to refundacja za paliwo, które zostało 

wykorzystane przez jednostki OSP w celach ratowniczych. Z tego co wiem to ma tu być 

rekompensata w wysokości 10 tys. zł dla każdej jednostki i przekazana przez PKN ORLEN.  
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Kolejna pomoc rządowa to pomoc w związku z poniesionymi stratami w rolnictwie plus 

budynki gospodarcze. Na dzień dzisiejszy 3 880 000,00 zł jest do rozdysponowania, z czego 

połowa została wypłacona.  

Drugi tor to pomoc od przedsiębiorców z własnej inicjatywy jeśli chodzi o materiały i pomoc 

w odbudowie.      

Ponadto jeśli chodzi o pomoc to kwotę 400 tys. zł na ten cel zabezpieczyło stowarzyszenie 

Metropolia Bydgoszcz, którego gmina Żnin jest członkiem. Dla naszej gminy przeznaczono 

kwotę 104 tys. zł.  

Jeśli chodzi o pomoc gminy Żnin, to mamy wystąpienie do przedsiębiorców o pomoc 

finansową, ale i rzeczową no i cały czas jesteśmy dysponentem środków przekazywanych 

przez stronę rządową. Najprościej jest się zgłosić do MOPSu, podać adres gdzie przedstawiciel 

gminy powinien się pojawić i określić swoje oczekiwania. Nie wszystkie jesteśmy w stanie 

spełnić, ale np.: w kierunku wywozu odpadów i gruzu tam gdzie były zgłoszenia tam 

podstawiano specjalny kontener.  

Ponadto podziękował radnym, sołtysom za pomoc w przeprowadzeniu wywiadów w tych 

okręgach i sołectwach, które zostały dotknięte kataklizmem. Podziękowania również dla Pani 

Dyrektor Muzeum Ziemi  Pałuckiej w Żninie Pani Krystyny Patyk za umożliwienie czasowego 

poszkodowanej rodziny w hostelu w Wenecji. Wiem również, że rodzina zamieszkuje 

świetlice w Murczynku i tutaj też pomoc jest kierowana do tych Państwa. Straty zostały tutaj 

oszacowane i pomoc finansowa płynie.  

Myślę, że w kolejnym miesiącu będę w stanie przedstawić Wysokiej Radzie bilans strat i 

kosztów jakie poniosła gmina Żnin z tego tytułu.  

W kwestii mienia komunalnego poinformował, że ta stara substancja została ubezpieczona. Z 

informacji przekazanych od  prezesa spółki „PUK” w 40% zostało to nasze mienie gminne 

uszkodzone. W związku z tym z tytułu wypłaty odszkodowań też będziemy mieli środki na 

pokrycie tych strat.  

 

AD PKT 5 – Interpelacje radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o składanie interpelacji.  

Radny Jerzy Krynicki- wskazał, że nie jest skończony remont Szkoły Podstawowej Nr 5 

w Żninie oraz Przedszkola Miejskiego Nr 1 w Żninie. Dzieci, które miały uczęszczać 

do przedszkola, zostały przeniesione do Szkoły Podstawowej Nr 2 w Żninie. W imieniu 
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rodziców zapytał, kiedy skończy się remont przedszkola, a dzieci ze Szkoły Podstawowej Nr 

2 w Żninie będą mogły chodzić na zajęcia w trybie jednozmianowym.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- podkreślił, że na 

XXXIII Sesji RM 26 maja 2017 roku złożył interpelację z prośbą o wyznaczenie pracownika, 

który kontaktowałby się z wykonawcą oraz mieszkańcami w sprawach budowy drogi 

wojewódzkiej nr 251. 16 czerwca 2017 roku otrzymał odpowiedź częściową, że trwają jeszcze 

uzgodnienia z wykonawcą w sprawie organizacji ruchu. Wczoraj odbyło się spotkanie 

z mieszkańcami sołectwa Sarbinowo oraz Żnin-Wieś, przedstawicielami firmy Eurovia, 

inspektorem nadzoru oraz pracownikiem z Urzędu Miejskiego w Żninie. Na chwilę obecną 

nie ma informacji, co będzie się działo po zamknięciu ul. Dworcowej. Brakuje harmonogramu 

prac.  Poruszył temat dowozu dzieci z ww. sołectw do szkół. Przed sesją rozmawiałem 

z Zastępcą Burmistrza Panią Haliną Rosiak. Jestem trochę uspokojony. Po zamknięciu ul. 

Dworcowej nie będzie przepływu informacji. Proszę o udzielenie odpowiedzi na interpelację.   

Radny Kazimierz Jańczak- zaznaczył, że w swoim okręgu ma grupę mieszkańców, którzy 

otrzymują dodatek mieszkaniowy. Zgodnie z ustawą Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

dolicza do dochodu dodatek pielęgnacyjny. Jeżeli mieszkaniec odwoła się od decyzji do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego, zostanie ona anulowana. Samorządowe Kolegium 

Odwoławcze powołuje się na dwa wyroki Sądu Administracyjnego w Krakowie oraz 

w Warszawie. Interpretuje to,  nieco inaczej niż niektóre samorządy lokalne. Nie każdy 

mieszkaniec wie, że ma prawo do odwołania. Zapytał, czy można nie uwzględniać dodatku 

pielęgnacyjnego do dochodu. Poprosił o udzielenie odpowiedzi na interpelację.  

Radna Halina Krygier - wróciła do budowy ścieżki rowerowej do Bożejewiczek. Mając na 

uwadze bezpieczeństwo mieszkańców proszę o zainstalowanie lamp nad ścieżką rowerową. 

Interpelacja dotyczy również ul. Wierzbowej, która na dzień dzisiejszy po tak ulewnych 

deszczach powinna nazywać się ul. Błotną. Kierowcy autobusów nie chcą wjeżdżać w ulicę 

Wierzbową, gdyż nie mogą z niej wyjechać. Poprosiła, aby po sesji Burmistrz Żnina pojechał 

sprawdzić ten teren.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 

Tomaszewski- poprosił o remont zapadniętego chodnika przy ul. Szkolnej. Po pierwszej 

nawałnicy spółka WiK dokonała naprawy. 11 sierpnia 2017 roku doszło do ponownej sytuacji. 

Jest problem z pracą spółki WiK i wydziału drogowego. Poprosił również o wymianę znaków 

na rogu ul. Szkolnej oraz ul. Sądowej. Są one usytuowane zbyt wysoko.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski- poprosił w imieniu 

swoim oraz mieszkańców o naprawę nawierzchni trylinkowych. Uszkodzenia pogłębiają się. 
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Opady spowodowały, że na ul. Górskiej poderwany jest grunt. Kostka polbrukowa zapada się. 

Proszę o naprawę, gdyż droga zacznie się zarywać.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kurek - zaznaczył, że  na wiosnę 

planowana jest budowa boiska od strony Orlenu, w którym na chwilę obecną stoi woda oraz 

zapach wskazuje na wyciek z kanalizacji. Zapytał, kiedy będzie cofnięty zakaz wejścia 

do parku. Zbyt dużo ludzi łamie ten przepis, niestety narażając swoje zdrowie oraz życie.  

 

 

AD PKT 6 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia statutu 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że okazuje się, że w statucie MOPS-u, mimo tego, 

że jest to duża instytucja to nie ma przewidzianego zastępcy bądź osoby upoważnionej do 

zastępowania dyrektora podczas jego nieobecności w pracy. W związku z wieloma zadaniami 

ośrodka spoczywającymi na ośrodku propozycja utworzenia funkcji zastępcy.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – zapytał czy są pytania. 

Radny Lucjan Adamus – zwrócił uwagę na zapis § 1 pkt 2 uchwały gdzie w § 11 ust. 

4 otrzymuje brzmienie: 

„4. W razie nieobecności Dyrektora, zadania związane z bieżącym zarządzaniem Ośrodkiem 

wykonuje Zastępca Dyrektora lub inny wyznaczony pracownik”. Jego zdaniem ten zapis jest 

niepoprawny, gdyż w przypadku nieobecności dyrektora obowiązki pełni zastępca, natomiast 

w przypadku nieobecności zastępcy wyznaczony przez dyrektora pracownik.  

Mecenas Maciej Dalka – moim zdaniem zapis jest prawidłowy. On określa ramy ogólne. W 

sytuacji gdy zostanie powołany zastępca dyrektora to ta osoba, będzie zastępowała Panią 

dyrektor. W sytuacji, gdy ten dyrektor nie zostanie powołany to Pani dyrektor wytypuje 

pracownika, który będzie ją zastępował w czasie nieobecności. Pozwala to na pewną 

elastyczność i uważam, że w ten sposób powinniśmy to zapisać. Zakres czynności osoby, 

która będzie upoważniona przez dyrektora będzie oczywiście wynikać z wydanego 

upoważnienia.  

Radny Lucjan Adamus – pytałem z tego względu i pod tym kątem, że ten zastępca dyrektora 

będzie powołany. 
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Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – rozumiem tok myślenia radnego Adamusa. 

Można to też rozumieć w ten sposób, że w razie nieobecności dyrektora zastępuje go zastępca, 

natomiast w przypadku nieobecności zastępcy wyznaczony pracownik. 

Dodał, że jeśli uchwała zostanie podjęta, to zgodnie z nią zastępca będzie musiał być 

powołany. 

Mecenas Maciej Dalka – odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/401/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie, która stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

AD PKT 7 - Podjęcie uchwały w sprawie  nadania statutu Muzeum Ziemi Pałuckiej w 

Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie jest 

samorządową instytucją kultury dla której organizatorem jest gmina Żnin. Obecnie 

obowiązujący statut Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie został nadany uchwałą Rady Miejskiej 

w Żninie Nr XXII/241/2016 z dnia 29 czerwca 2016 roku. Zmiana statutu wynika z 

dostosowania dokumentu do aktualnie obowiązujących przepisów oraz analizy działalności i 

dotychczasowego doświadczenia w zarządzaniu muzeum, jak również zmieniającej się 

specyfiki, możliwości i potrzeb mieszkańców gminy Żnin. Zakres zmian w stosunku do 

obowiązującego statutu obejmuje m.in. przeredagowanie zapisów dotyczących przychodów 

samorządowej instytucji kultury, niektórych zapisów dotyczących gospodarki finansowej 

Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie oraz zwiększenie składu Rady Muzeum jako organu 

opiniodawczo-doradczego. Wprowadzenie nowych zapisów w dokumencie pozwoli na 
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ujednolicenie przepisów statutu wprowadzonych na zasadzie zmian uchwały o nadaniu 

statutu, co ułatwi korzystanie z aktu prawa miejscowego. 

Fakt, że statut będący załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały jest aktem prawnym o 

charakterze generalnym, nieodnoszącym się do indywidualnego adresata, lecz do 

nieokreślonego kręgu osób społeczności lokalnej, a instytucja kultury działająca w oparciu o 

statut realizuje zadania gminy o charakterze publicznym przemawia za uznaniem statutu 

instytucji kultury jako aktu normatywnego o charakterze prawa miejscowego. Zgodnie z 

zapisami art. 6 ust.1, w związku z art. 5 ust 1, ustawy z dnia 21 listopada 1996 r. o muzeach 

nadanie statutu muzeum przez Organizatora wymaga uzgodnienia jego treści z ministrem 

właściwym do spraw kultury i dziedzictwa narodowego. 

Pismem z dnia 17 lutego 2017 roku Narodowy Instytut Muzealnictwa i Ochrony Zbiorów 

przedstawił uwagi instytucji. Przekazanie przedmiotowych uwag miało charakter roboczy, 

niemniej w celu dokończenia procedury, po uwzględnieniu uwag, należy przekazać do 

NIMOZ pismem projekt statutu w formie niebudzącej wątpliwości, co do zaakceptowania 

projektowanych rozwiązań statutowych przez właściwy organ organizatora Muzeum, tj. w 

praktyce kopii potwierdzonej za zgodność uchwały organu stanowiącego jednostki 

samorządu terytorialnego będącej organizatorem Muzeum, która to uchwała będzie dotyczyć 

przyjęcia projektu statutu. Projekt statutu został uzgodniony z Ministrem Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego pismem nr DDK-WM.602.73.2017.AT z dnia 18 lipca 2017 roku. 

W związku z powyższym zasadnym jest podjęcie uchwały w zakresie zmiany statutu Muzeum 

Ziemi Pałuckiej w Żninie, w brzmieniu nadanym załącznikiem do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/402/2017 w sprawie  nadania statutu Muzeum Ziemi 

Pałuckiej w Żninie, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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AD PKT 8 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego 

prawa rzeczowego na nieruchomości położonej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nieruchomości określone w uchwale stanowią 

własność Gminy Żnin. Działki nr 950/1 i 951/1 są zabudowane budynkami mieszkalnymi 

wielorodzinnymi. Budynek mieszkalny na działce nr 951/1 ma wejście usytuowane od strony 

podwórza. Elewacja frontowa budynku zajmuje całą szerokość działki nr 951/1. Wejście do 

przedmiotowego budynku możliwe jest wyłącznie poprzez działkę nr 950/1. Natomiast działki 

nr 950/2 i 951/2 nie mają dostępu do drogi publicznej. W związku z zamiarem sprzedaży lokali 

mieszkalnych w obydwu budynkach, w celu zapewnienia dostępu do budynku na działce nr 

951/1 oraz dostępu do działek nr 950/2 i 951/2 konieczne jest przy sprzedaży pierwszego lokalu 

mieszkalnego w budynku na działce nr 950/1 lub nr 951/1 ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego w postaci służebności przejazdu i przechodu przez działkę nr 950/1 dla 

każdorazowego właściciela działek nr: 951/1, 951/2 i 950/2. Stosownie do zapisów art. 18 ust. 

2 pkt 9 lit. a) cytowanej wyżej ustawy o samorządzie gminnym ustanowienie ograniczonego 

prawa rzeczowego na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin wymaga zgody Rady 

Miejskiej w Żninie.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/403/2017 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego na nieruchomości położonej w Żninie, która stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

AD PKT 9 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Żnin 

udziałów do „PUK” Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółka z o. o. w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  
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Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nieruchomość określona w uchwale stanowi 

własność Gminy Żnin. Znajduje się na niej siedziba Spółki "PUK" Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych Sp. z o. o. w Żninie jednoosobowej spółki Skarbu Gminy. Stosownie do art. 13 

ust. 1 cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami nieruchomości stanowiące 

własność jednostki samorządu terytorialnego mogą być m. in. wnoszone jako wkład 

niepieniężny (aport) do spółek. 

W celu wniesienia wkładu niepieniężnego do spółki organ wykonawczy gminy, stosownie do 

art. 18 ust. 2 pkt 9) lit. g cytowanej wyżej ustawy o samorządzie gminnym, zobowiązany jest 

uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/404/2017 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie 

przez Gminę Żnin udziałów do „PUK” Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółka z 

o. o. w Żninie, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – ogłosił przerwę w obradach do godz. 12.00. 

 

Po przerwie –  

 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nieruchomości określone w uchwale stanowią 

własność Gminy Żnin i objęte są umowami dzierżawy. Ważność umów wygasa w dniu 31 

sierpnia 2017 r. W celu zawarcia kolejnych umów organ wykonawczy gminy, stosownie do 

art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/405/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

AD PKT 11 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy umowy użyczenia z 

Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Żninie, której przedmiotem jest ta sama część 

nieruchomości, będąca własnością Gminy Żnin. Ważność umowy wygasa w dniu 31 sierpnia 

2017 r.W celu zawarcia kolejnej umowy organ wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 

1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/406/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy użyczenia, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w Wenecji. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że nieruchomość określona w uchwale stanowi 

własność Gminy Żnin i jest planowana do sprzedaży. W celu uruchomienia procedury 

sprzedaży nieruchomości organ wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku 

z art. 23 ust. 1 pkt 7) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, 

zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/407/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości położonej w Wenecji, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że część nieruchomości określona w uchwale 

stanowi własność Gminy Żnin i jest planowana do sprzedaży. Część nieruchomości położona 

jest w rejonie ulic. Spacerowej i Podgórnej. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 
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W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/408/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy użyczenia, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

AD PKT 14 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w Żninie przy ul. Sienkiewicza. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nieruchomość określona w uchwale stanowi 

własność Gminy Żnin. Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego 

śródmieścia Żnina została ona przeznaczona na cele lokalizacji stacji transformatorowej. W 

związku z zamiarem alokacji istniejącej stacji na przedmiotową nieruchomość gminną 

planowane jest jej zbycie na rzecz właściciela urządzeń energetycznych. W celu uruchomienia 

procedury sprzedaży nieruchomości organ wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 

2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, 

zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  poinformował, że 

Komisja Budżetu i Gospodarki oraz Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki 

Przestrzennej przeprowadziła wizję lokalną w tym rejonie. Odnośnie firmy ENEA padło 

pytanie czy wykupując teren po tej starej stacji trafo jako gmina kupujemy prawo własności 

czy prawo użytkowania wieczystego? Pytanie to dotyczy oczywiście kolejnej uchwały.  

Główny Specjalista Urszula Nawrocka - na ten moment ENEA posiada prawo 

użytkowania wieczystego. Z kolei pismo, które kierowaliśmy do ENEI, to napisaliśmy w nim, 

że jesteśmy skłonni nabyć tę nieruchomość pod warunkiem, że będzie to przekształcone na 

prawo własności.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 
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W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 18 radnych 

Przeciw był 1 radny  

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/409/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Sienkiewicza, która stanowi załącznik nr 14 

do protokołu. 

 

AD PKT 15 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Sienkiewicza. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nieruchomość określona w uchwale stanowi 

własność Skarbu Państwa i została oddana w użytkowanie wieczyste Spółce ENEA Operator 

Sp. z o. o. z siedzibą w Poznaniu. Przedmiotowa nieruchomość położona jest w obrębie parku 

miejskiego i zlokalizowana jest na niej stacja transformatorowa. W związku z zamiarem 

przeniesienia stacji planowane jest nabycie działki na rzecz Gminy Żnin. W celu 

uruchomienia procedury nabycia nieruchomości organ wykonawczy gminy, stosownie do 

art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 18 radnych 

Przeciw był 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/410/2017 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 

rzecz Gminy Żnin nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Sienkiewicza, która 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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AD PKT 16 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin części nieruchomości położonej w Dobrylewie. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nieruchomość określona w uchwale stanowi 

własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa zgodnie z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego terenu Dobrylewa działka nr 9/77 i nr 9/76 przeznaczone 

zostały na cele lokalizacji usług ogólnospołecznych, publicznych, nieuciążliwych lub sportu i 

rekreacji, przedmiotowa część działki nr 9/82 przeznaczona została na cele usług sportu 

natomiast działka nr 9/75 na cele lokalizacji drogi dojazdowej. Planowane są one do nabycia 

na cele związane z zaspokojeniem potrzeb mieszkańców sołectwa Dobrylewo w dziedzinie 

sportu i rekreacji. W celu uruchomienia procedury nabycia nieruchomości organ 

wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7) cytowanej 

wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady 

Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  powiedział, że jest 

tutaj mowa o nabyciu, taka prośba, aby to nabycie było bezpłatne. 

Burmistrz Robert Luchowski – potwierdzam. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/411/2017 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 

rzecz Gminy Żnin części nieruchomości położonej w Dobrylewie, która stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu. 

 

 

 



str. 20 
 

AD PKT 17 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 

nieruchomości położonej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że  ewentualne wyrażenie zgody na sprzedaż 

prawa własności nieruchomości oddanej w użytkowanie wieczyste, dotyczy nieruchomości 

położonej w Żninie przy ul. Sienkiewicza. W związku z wnioskiem dotychczasowego 

użytkownika wieczystego o nabycie prawa własności przedmiotowej nieruchomości 

planowane jest jej zbycie. W celu uruchomienia procedury sprzedaży nieruchomości organ 

wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7) cytowanej 

wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady 

Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/412/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

prawa własności nieruchomości położonej w Żninie, która stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

 

 

AD PKT 18 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie wsi Uścikowo i Ustaszewo dla terenu części działki nr 8/3 w 

miejscowości Uścikowo (teren RU). 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że teren objęty miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego stanowi obszar o powierzchni 11,0 ha, położony we wsi 

Uścikowo w gminie Żnin i obejmuje zabudowania przedsiębiorstwa rolniczego – dawnego 

folwarku, zlokalizowanego w sąsiedztwie zabytkowego zespołu pałacowo-parkowego 
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w Uścikowie. Na obszarze objętym planem ustala się przeznaczenie: teren obsługi produkcji 

w gospodarstwach rolnych, hodowlanych i ogrodniczych. Dodatkowo w planie wyznaczono 

pasy wolne od zabudowy wzdłuż linii elektroenergetycznych oraz granice stref ochrony 

konserwatorskiej. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/413/2017 w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie wsi Uścikowo i Ustaszewo dla terenu części 

działki nr 8/3 w miejscowości Uścikowo (teren RU), która stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

 

AD PKT 19 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym, przypadających Gminie Żnin oraz jej jednostkom podległym, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania podmiotów uprawnionych do udzielania tych ulg. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że zgodnie z przepisem art. 59 ust. 2 ustawy z 

dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2016 r. poz. 1870, z późn. zm.) oraz 

zmianą zasad udzielania ulg w spłacie niepodatkowych należności pieniężnych o charakterze 

cywilnoprawnym, wprowadzonych ustawą z dnia 10 lutego 2017 r. zmieniającą ustawę o 

finansach publicznych (Dz. U. poz. 659), zaistniała konieczność uwzględnienia zmian i 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

cywilnoprawnych, przypadających jednostce samorządu terytorialnego lub jej podległym 

jednostkom, warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu lub osoby do udzielania tych ulg. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/414/2017 w sprawie określenia szczegółowych zasad, 

sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym, przypadających Gminie Żnin oraz jej 

jednostkom podległym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania podmiotów 

uprawnionych do udzielania tych ulg, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

AD PKT 20 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi 

Żnińskiemu pomocy finansowej z budżetu Gminy Żnin na 2017 rok 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – w tej kadencji gmina Żnin bardzo intensywnie 

współpracuje w z Powiatem Żnińskim w różnych dziedzinach m.in. rozbudowy, budowy, 

remontów dróg, chodników pozostających w zarządzie Powiatu Żnińskiego, a znajdujących 

się na terenie gminy Żnin.  

W tym przypadku mamy do czynienia z dwoma wspólnymi zadaniami tj. budową chodnika 

w ciągu drogi powiatowej nr 2309C Murczyn Białożewin od km 3+901 do km 4+375 i Nr 2339C 

Żnin-Ostrówce-Szczepanowo od km 3+284 do km 3+361 o łącznej długości 0,551 km” 

oraz .„Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 2308C Wawrzynki Redczyce 

Wilczkowo od km 0+025 do km 0+653 strona lewa i od km 0+634 do km 0+862 strona prawa, 

łączna długość 0,856 km w miejscowości Wawrzynki”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  poinformował, że 

na ostatnim posiedzeniu Komisji te materiały były również omawiane i członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do tego projektu uchwały.   
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 14 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/415/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia 

Powiatowi Żnińskiemu pomocy finansowej z budżetu Gminy Żnin na 2017 rok, która 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

AD PKT 21 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 

2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski – wprowadził dwie autopoprawki do projektu budżetu. 

Pierwsza z nich dotyczy zwiększenia dotacji na wypłatę zasiłków, dla osób, które odniosły 

straty w związku z nawałnicą. Druga dotyczy wniosku, który wpłynął dosyć niedawno tj. 

wypłata świadczeń ze strony gminy Żnin na rzecz innych samorządów z tytułu wychowania 

przedszkolnego. Następnie poprosił Panią Skarbnik o zabranie głosu i omówienie zmian do 

budżetu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski  – zaproponował, aby 

kierować ewentualne pytania do Pani Skarbnik, z uwagi na to, że zmiany te były już 

szczegółowo omawiane na Komisjach Rady. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  jeżeli są 

jakiekolwiek zmiany to powinniśmy je otrzymać w wersji papierowej w tej chwili. Zgodził 

się również z propozycją radnego Starczewskiego. Punkty te były bowiem szczegółowo 

omawiane i ze strony członków komisji nie skierowano żadnych wniosków o zmiany. Dodał, 

że podejmując uchwałę budżetową w grudniu 2016 roku nikt z nas się chyba nie spodziewał, 

że będzie tyle zmian w zakresie dróg. Niepokój może budzić to, że wypadają nam inwestycje, 

które w wieloletnim planie inwestycyjnym pozostają jako inwestycje na rok przyszły, które 

będzie trzeba sfinansować.   
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Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że stosowny materiał dotyczący zmian został 

przesłany Państwu radnym na skrzynki mailowe w dniu wczorajszym, o czym świadczą 

wydruku Prezydium Rady. Zmiany zostały wyeksponowane kolorem czerwonym.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał pod głosowanie autopoprawki 

Burmistrza Żnina.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 14 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawki zgłoszone przez Burmistrza Żnina.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętymi 

autopoprawkami. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 14 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/416/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu 

Gminy Żnin na 2017 rok, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

AD PKT 22 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Żnin na lata 2017-2030. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że ten projekt uchwały jest konsekwencją 

podjętej przed chwilą uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy Żnin na 2017 

rok. 
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Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek -  powiedziała, że w tym przypadku mamy również 

autopoprawki, które polegają na zmianach w załączniku nr 1 do uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wobec powyższego poddał pod głosowanie 

autopoprawki Burmistrza Żnina.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 14 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawki zgłoszone przez Burmistrza Żnina.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 14 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/417/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2017-2030, która stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu. 

 

AD PKT 23 – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie emisji obligacji Gminy 

Żnin 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  o przedstawienie uzasadnienia poprosił Skarbnika Gminy 

Panią Aleksandrę Szpek.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że podjęcie niniejszej uchwały ma na celu 

sfinansowanie deficytu budżetu Gminy Żnin w 2017 roku w formie obligacji, których termin 

wykupu przypada na lata 2021-2027. Źródłem w postaci kapitałów obcych ma być emisja 
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obligacji komunalnych.  W związku z powyższym z uwagi na fakt, iż planowany deficyt 

budżetu na 2017 rok uległ zmniejszeniu zachodzi konieczność wprowadzenia regulacji 

zmieniającej w zakresie wysokości planowanych do emisji obligacji z kwoty 9 400 000,00 zł 

do kwoty 7 000 000,00 zł. Tym samym urealniono wartość planowanej emisji serii G17 z kwoty 

3 000 000,00 zł do kwoty 600 000,00 zł. Ponadto z uwagi na zmiany w załączniku do uchwały 

budżetowej pn. ”Zadania inwestycyjne w 2017 roku” w zakresie źródeł finansowania 

inwestycji postanowiono wykreślić cel emisji w postaci modernizacji infrastruktury 

oświatowej, która zostanie sfinansowana dochodami własnymi budżetu. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie było, wobec tego poprosił o odczytanie projektu Wiceprzewodniczącego Rady 

Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekty uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał  projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 14 radnych 

Przeciw był 1 radny 

Wstrzymało się 4 radnych 

 

Rada Miejska w Żninie  podjęła uchwałę Nr XXXV/418/2017 zmieniającą uchwałę 

w sprawie emisji obligacji Gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

AD PKT 24 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Żnin 

do partnerskiego projektu: „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz zabezpieczenia 

środków finansowych na lata 2017 - 2021. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  o zabranie głosu poprosił Sekretarza Gminy. 

Sekretarz Gminy Mirosław Gatka – wyjaśnił, że  przedmiotem regulacji jest wyrażenie 

zgody na zawarcie umowy z Urzędem Marszałkowskim Województwa Kujawsko - 

Pomorskiego - liderem projektu do ubiegania się o dofinansowanie na realizację projektu pn. 
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„Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” w ramach 2 Osi Priorytetowej „Cyfrowy Region” Działania 

2.1 Wysoka dostępność i jakość e–usług publicznych”, Schematu: “Rozwój e–usług 

publicznych w zakresie Administracji”, Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Kujawsko–Pomorskiego na lata 2014–2020. 

Skutki finansowe tego zadania zostały również tutaj bardzo szczegółowo określone. Jeśli Rada 

podejmie tę uchwałę to konsekwencją będzie wprowadzenie zmian do budżetu w 2017 roku i 

wpisanie tego zadania do WPF-u na lata 2017 – 2021.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXV/49/2017 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Gminy Żnin do partnerskiego projektu: „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz 

zabezpieczenia środków finansowych na lata 2017 - 2021, która stanowi załącznik nr 24 

do protokołu.  

 

 

AD PKT 25 – Podjęcie uchwały w sprawie nadania rondu w Żninie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że w ramach konkursu na nazwę ronda w Żninie, 

przeprowadzonego przez Urząd Miejski w Żninie w trzech etapach, wybrana została nazwa 

”Rondo Leona Lichocińskiego". Spośród wszystkich propozycji zakwalifikowanych do 

ostatniego etapu konkursu nazwa ta otrzymała największą liczbę głosów. Zgodnie z 

postanowieniami regulaminu konkursu najpopularniejsza propozycja została przedstawiona 

Radzie Miejskiej w Żninie. Leon Lichociński (1906-1992) całe swoje życie zawodowe związał 

z kolejnictwem. Miał znaczący udział w powstaniu Muzeum Kolei Wąskotorowej w Wenecji. 

Nazwany księciem pałuckich przewodników, szybko stał się symbolem weneckiego muzeum 

i jego wielką atrakcją. Zasłynął z opowiadania gwarą pałucką humorystycznych anegdot o 
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pałuckiej wąskotorówce i Wenecji. Za szczególne zasługi w rozwoju województwa 

bydgoskiego został odznaczony Krzyżem Kawalerskim Orderu Odrodzenia Polski. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do projektu uchwały.  

Radny Jerzy Krynicki – powiedział, że my tutaj wszyscy znamy Pana Leona Lichocińskiego, 

wiemy kim był, natomiast osoby z zewnątrz niekoniecznie. Dlatego też zapytał czy na tym 

rondzie będzie jakiś element, który pozwoli zobaczyć kim był Pan Lichociński.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – podzielam zdanie radnego Jerzego 

Krynickiego i nie wyobrażam sobie by rondo poza nazwą nie miało jakiegoś symbolu 

wskazującego kim był Pan Leon Lichociński.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekty uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał  projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada Miejska w Żninie  podjęła uchwałę Nr XXXV/420/2017 w sprawie nadania rondu 

w Żninie, która stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

AD PKT 26 – Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poinformował, że w związku z otrzymaną 

skargą na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie, w 

dniu 8 sierpnia 2017 r. zgodnie z § 79 ust. 1 oraz § 80 statutu Gminy Żnin (uchwała Nr 

XXV/228/2016 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 4 listopada 2016 r. w sprawie nadania statutu 

Gminie Żnin, Dz.Urz. Woj. Kuj. - Pom. z 2016 r., Nr 4786) przekazał ww. skargę do Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żninie, celem jej oceny pod względem formalnym i 

merytorycznym oraz wypracowania stosownej opinii. 

Wobec powyższego poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, celem 

przedstawienia opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski – odczytał opinię Komisji 

Rewizyjnej, w której Komisja zwraca się do Rady Miejskiej w Żninie o odrzucenie skargi na 
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działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Śniadeckiego w Żninie. Stanowi o 

tym załącznik nr 26 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań odczytał projekt uchwały, 

a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 18 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

 

Rada Miejska w Żninie  podjęła uchwałę Nr XXXV/421/2017 w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Śniadeckiego 

w Żninie, która stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

AD PKT 27 - Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Żnina 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poinformował, że w związku z otrzymaną 

skargą na działalność Burmistrza Żnina w dniu 8 sierpnia 2017 r. zgodnie z § 79 ust. 1 oraz § 

80 statutu Gminy Żnin  (uchwała Nr XXV/228/2016 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 4 listopada 

2016 r. w sprawie nadania statutu Gminie Żnin, Dz.Urz. Woj. Kuj. - Pom. z 2016 r., Nr 4786) 

przekazał ww. skargę do Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żninie, celem jej oceny pod 

względem formalnym i merytorycznym oraz wypracowania stosownej opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski – odczytał opinię Komisji 

Rewizyjnej, w której Komisja zwraca się do Rady Miejskiej w Żninie o odrzucenie skargi na 

działalność Burmistrza Żnina. Stanowi o tym załącznik nr 28 do protokołu.  

Radny Lucjan Adamus – zapytał w jakim składzie pracowała komisja oraz ilu członków 

podpisało opinię. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski – odpowiedział, że Komisja 

Rewizyjna pracowała w następującym składzie: 1. Ireneusz Starczewski – Przewodniczący 

Komisji, Jerzy Kowalski – członek, Idzi Mądry – członek, Grzegorz Wesołek– członek, 

Włodzimierz Oźminkowski – członek, Kazimierz Jańczak – zastępca Przewodniczącego 

Komisji, Halina Krygier – członek. Ponadto dodał, że opinii nie podpisało dwóch członków 

komisji tj. radna Halina Krygier oraz radny Jerzy Kowalski.  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań odczytał projekt uchwały, 

a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 13 radnych 

Przeciw było 5 radnych 

 

Rada Miejska w Żninie  podjęła uchwałę Nr XXXV/421/2017 w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Burmistrza Żnina, która stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

AD PKT 28 - Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XV/145/2012 Rady Miejskiej w Żninie 

z dnia 29 lutego 2012 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadań 

własnych Gminy w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski –  poprosił o zadawanie ewentualnych pytań.  

 

Rada nie wniosła uwag do ww. sprawozdania. 

  

AD PKT 29 - Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich 

sesjach. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski- odpowiedział, że udzieli pisemnych odpowiedzi na złożone 

interpelacje.  

 

AD PKT 30 - Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Piotr Horka- zapytał, kto jest odpowiedzialny za czyszczenie rowów melioracyjnych 

oraz do kogo zgłaszać problem. Poziom zagrożenia wzrasta przy dużych opadach deszczu. 

Burmistrz Robert Luchowski- poprosił, aby radny zapytanie skierował w formie pisemnej 

o jaki rów melioracyjny chodzi. Jeżeli chodzi o oddziaływanie na środowisko, to jest tak, że 

część jest w zarządzie spółki wodnej, a część w melioracji.  
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AD PKT 31 – Zakończenie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- stwierdził, że został wyczerpany porządek 

obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom Radnym, 

Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz wszystkim obecnym na sali 

za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godz. 1400 zamknął  XXXV sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 
 
Łukasz Lisiecki 
Główny Specjalista 
 
       
 
               Przewodniczący Rady Miejskiej  
                      w Żninie 

   

              Grzegorz Koziełek 

 
 
 
 

         

 

 


